


Onsdag den 22. april

B Y R Å D S M Ø D E

Dispensation for krav om sikringsrum. 
Arkitekt Steen Berthelsen, Skibby har 
søgt om dispensation fra kravet om ind
retning af sikringsrum ved opførelsen 
af andelsboligbebyggelsen på matr. nr. 
3-fo Skibby by, Skibby, Damgårdsvænget 
16-24 og 75-113.
På grund af bebyggelsens udformning skal 
der kun etableres sikringsrum til 9 af 
de 25 andelsboliger.
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller at sagen 
fremsendes til Civilforsvarsstyrelsen med 
anbefaling af, at der meddeles dispensati
on fra kravet om indretning af sikrings
rum.
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Zonelovstilladelse til udstykning på 
matr, nr. 51-h Sønderby by, Selsø.
I forbindelse med kloakering af Hellesø 
landsby har Skibby kommune eksproprieret 
et areal på 167 m^ til brug for pumpesta
tion.
Arealet, som søges udstykket, er belig
gende i landzone inden for byrådets zone- 
lovskompentenceområde.
Da udstykningen er en konfirmering af 
eksisterende forhold og angår et ubety
deligt areal er offentliggørelse unødven
digt (miljøministeriets bekendtgørelse 
nr. 301 af 23. juni 1980 § 2). 
Ejendomsudvalget anbefaler at give zone
lovstilladelse til udstykning af areal 
til pumpestation på matr. nr. 51-h Søn
derby by, Selsø.
Tilladelsen kræver ikke offentliggørelse 
ved annonce i henhold til zoneloven.
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Zonelovstilladelse til udstykning på 
matr, nr. 4-i Østby by, Selsø.
I forbindelse med kloakering af Hellesø 
landsby har Skibby kommune eksproprieret 
et areal på 119 m2 til brug for pumpesta
tion.
Arealet, som søges udstykket, er belig
gende i landzone inden for byrådets zone- 
lovskompentenceområde.
Da udstykningen er en konfirmering af 
eksisterende forhold og angår et ubety
deligt areal er offentliggørelse unødven
digt (miljøministeriets bekendtgørelse 
nr. 301 af 23. juni 1980 § 2). 
Ejendomsudvalget anbefaler at give zone
lovstilladelse til udstykning af areal 
til pumpestation på matr. nr. 4-i Østby 
by, Selsø.
Tilladelsen kræver ikke offentliggørelse 
ved annonce i henhold til zoneloven.



Hegnspligt i Vellerup sommerby 
Ejeren af matr. nr. 6 at Vellerup by, 
Vellerup har i brev af 24. februar 87 
klaget til tilsynsrådet over ejendomsud
valgets beslutning af 28. januar 87 i 
ovenstående sag.
Tilsynsrådet anmoder i brev af 11. marts 
87 Skibby byråd om en udtalelse angående 
klagen.
Da ejendomsudvalgets brev af 20. februar 
87 fuldt ud redegør for ejendomsudvalgets 
beslutning af 28. januar 87 og for lov
grundlaget herfor, er der intet nyt i 
sagen.
Ejendomsudvalget anbefaler byrådet at 
tilskrive tilsynsrådet med oplysning om, 
at man med henvisning til kommunens brev 
af 20. februar 87 intet yderligere har 
at tilføje i sagen.

B Y R Å D S M Ø D E



6. Forslag til reduktion af budget 1987
På baggrund af skrivelse fra borgmeste
ren af 23. marts 1987 vedrørende kommu
nens økonomiske situation i 1987 skal 
det foreslås, at
- der foretages en reduktion af budget 

1987 med ialt 918.000 kr.
- der indføres et stop for tillægsbevil

linger, der er finansieret ved forbrug 
af kassebeholdningen.

Begge forslag er nærmere beskrevet i in
tern notits af 6/4 1987, der vedlægges. 
Økonomiudvalget foreslår i sit møde den 
13. april 1987, at der foretages en re
duktion af budget 1987 på 20% på for
brugskonti for resten af 1987.
Så vidt muligt foretages der ikke bespa
relser på bygningsvedligeholdelseskonti. 
Reduktionen foretages efter indstilling 
fra brugere og fagudvalgene. Fagudvalge
nes indstilling må foreligge til økonomi
udvalgets møde i maj måned.
Der foretages samtidig gennemgang af an
lægsbudgetterne med henblik på reduktio
ner .
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen indtager særstandpunkt, idet de øn
sker at vurdere de konkrete besparelses
forslag.
Økonomiudvalget foreslår, at der så vidt 
muligt ikke meddeles tillægsbevilling, 
finansieret ved forbrug af kassebehold
ningen.

B Y R Å D S M Ø D E
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7 Revisionsberetning nr. 25
Delberetning for regnskabsåret 1986
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revisionsbesøg i perioderne 
21. til 26. november, 17. til 23. decem
ber 1986 og 2. til 20. januar 1987.
Den udførte revision har ikke givet an
ledning til bemærkninger.
Journ. nr. 00.01K01
Økonomiudvalget har i sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at sagen fremsendes 
til byrådet med anbefaling.

B Y R Å D S M Ø D E



8 . Muligheder for indkvartering af flygtnin-

På baggrund af intern notits af 3. decem
ber 1986 angående eventuelle arealer el
ler lokaler til indkvartering, har tek
nisk forvaltning set på mulighederne for 
at finde egnede bygninger eller arealer 
for indkvartering af flygtninge.
Det konkrete spørgsmål vedrørende Ven
slev kro må besvares benægtende idet lo
kalerne ikke kan anvendes umiddelbart. 
Derimod kan forvaltningen pege på 2 area
ler der kan anvendes til opstilling af 
barakker.
1) Areal ved Nordmandsmosen, matr. nr.

7-b Skibby, ca 3.000 m2.
2) Areal mellem Tumlebo børnehave og Fri

tidscentret, matr. nr. 10-ao Skibby, 
ca 1.700 m 2.

Arealerne fremgår af vedlagte kortbilag 
og sagen forelægges til drøftelse i ud
valget.
Ejendomsudvalget kan ikke anbefale de 
foreslåede arealer og ønsker at afvente 
udviklingen.
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt 
idet man ud fra de 2 foreslåede mulighe
der peger på arealet ved Nordmandsmosen. 
Økonomiudvalget har i sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at ejendomsudval
gets indstilling fremsendes til byrådet 
med anbefaling.
Der tages kontakt til Dansk Flygtninge
hjælp om de videre planer for indkvarte
ring af flygtninge i Skibby.

B Y R Å D S M Ø D E



9.
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Revision af Skibby kommuneplan 1984-91 
Byrådet har på mødet den 18, marts 1987 
besluttet, at gennemgangen af Skibby kom
muneplan skal indledes i et bredere forum 
fx ved et temamøde i byrådet.
Fordelen ved et indledende temamøde er, 
at byrådet umiddelbart kan konstatere, 
om det er nødvendigt at gå videre i gen
nemgangen af kommuneplanen, og såfremt 
dette er tilfældet, kan byrådet specifikt 
pege på de spørgsmål og emnekredse der 
grundigere skal behandles. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget anbefaler, at der træf
fes foranstaltninger til afholdelse af 
temadag om revision af kommuneplanen i 
slutningen af maj måned i overensstemmel
se med de skitserede principper. 
Ejendomsudvalget foreslår at mødet afhol
des på Fritidscentret.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

10. Forslag til lokalplan nr. 56, instituti
ons- og boligområde ved Skibby rådhus. 
Lokalplanforslaget har været fremlagt 
for offentligheden i perioden 27. januar 
til 17. marts 1987.
Der er ikke indkommet indsigelser. 
Ejendomsudvalget fremsender sagen 
med anbefaling.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.



11. Lokalplanforslag nr. 55 
Erhvervsområde E 6 ved Hanghøjgård
Lokalplanforslag nr. 55, som blev god
kendt af byrådet den 13. januar 1987 fo
relægges til endelig godkendelse. 
Indsigelsesperioden udløber den 14. april 
1987, og der var ved skrivning af dags
ordenen ikke modtaget indsigelser. 
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at fremsende sagen 
til byrådets afgørelse.

B Y R Å D S M Ø D E
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12. Fredning af Selsø sø
Byrådet besluttede på sit møde den 24. 
februar 1987, at der skulle afholdes et 
orienteringsmøde.
Mødet har fundet sted den 2. april 1987 
med deltagelse af lodsejerne og en repræ
sentant for Hovedstadsrådet.
Mødereferat og fredningsforslag vedlagt. 
Administrationen henviser iøvrigt til 
ejendomsudvalgets indstilling fra møde 
den 28/1 1987, hvor forslaget fremsendes 
til byrådet med anbefaling. Dog finder 
ejendomsudvalget det ønskeligt, at der 
sker en totalfredning af søen.



13. Den fælleskommunale modtagestation, over
enskomst
Modtagestationen for kommuner i Frede
riksborg amt, fællesudvalget fremsender 
forslag til overenskomst om drift af fæl
leskommunal modtagestation til godkendel
se i de enkelte kommuner.
Kommunerne bedes fremsende sin stilling 
inden 1. maj 1987.
Teknisk udvalg anbefaler, at forslag til 
overenskomst godkendes.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.

B Y R Å D S M Ø D E
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1 4. Anskaffelse af materiel til vejafdelin
gen
Til anskaffelser af "Andet materiel" er 
der i 1987 afsat ialt 332.000 kr.
Ud over det materiel, der var forudsat 
i budgettet foreslås indkøb af brugt ga
defe jemaskine, biltelefon til vejforman
den og rotorklipper til 2 hjulet trak
tor .
Samlet anskaffelsessum ca. 330.000 kr. 
Forvaltningen foreslår samtidig, at der 
foretages udskiftning af 1 stk. rendegra
ver og 1 stk. traktor i 1987, idet den 
forøgede anskaffelsesudgift financieres 
ved indgåelse af en 3 årig leasingafta
le.
Teknisk udvalg indstiller til økonomiud
valget, at der kan indgås en leasingaf
tale for max. kr. 560.000.
Der indkøbes yderligere materiel for kr. 
190.000 - salg af brugt materiel.
Bent Olsen og forvaltningen bemyndiges 
til at forhandle om køb af traktor og 
rendegraver.

Intern notits af 5/4 fra kommunebogholde
ren vedlægges.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.



15.

Onsdag den 22. april
1987

B Y R Å D S M Ø D E

Vintervedligeholdelse 1987 
Tillægsbevilling
Vintervedligeholdelsen har pr. 1. marts 
1987 andraget følgende beløb. 
Glatførebekæmpelse:
Varekøb, grus og salt 25.484 
Kørsel, leje af spredere 42.516 
Forbrug pr. 1. marts 1987 68.000
Budget for 1987 25.000
Merforbrug 43.000
Udgift til oplægning af grusde
pot samt kørsel m.v. i 1987, 
skønnet 37.000
Tillægsbevilling 80.000

Snerydning:
Kørsel med sneplov samt indlej- 
ning af rydningsmateriel pr.
1. marts 1987 181.917
Budget for 1987 63.000
Merforbrug pr. 1. marts 1987 119.000
Skønnet udgift for resterende 
af 1987 31.000
Tillægsbevilling 150.000
Til vintervedligeholdelse søges en sam
let tillægsbevilling på 230.000 kr. på 
konto 221 00 006 05 25.000 kr.

" 221 00 020 09 55.000 "
" 221 00 060 04 150.000 "

230.000 kr.
Der kan ikke anvises financiering af til
lægsbevillingen.
Teknisk udvalg indstiller til økonomiud
valget, at der ydes en samlet tillægsbe
villing på 230.000 kr. til vintervedlige
holdelse.
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15. Fortsat
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.
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16. Naturstier i Skibby kommune.
Journal nr. 01.02.02P21/05.04P16 
Der har været afholdt møder vedrørende 
"Naturstier i Skibby kommune" den 9.r 
10. og 12. marts 1987 på henholdsvis 
Skuldelev skole, Marbækskolen og Ferslev 
skole.
Teknisk udvalg:
Hans Jørgen Mortensen og Theill Hansen 
ønsker sagen i byrådet med forslag om, 
at der nedsættes et udvalg, der ud fra 
stiprojektet fremkommer med forslag til 
nyt stianlæg.
Jørn Poulsen og Bent Olsen indstiller, 
at Naturstirapporten henlægges. 
Eksisterende stier og færdselsmuligheder 
søges afmærket i et samarbejde med f. 
eks. Naturfredningsforeningen, bylaug 
lodsejere m.v., her kunne brochuren fra 
Bramsnæs kommune danne udgangspunkt.
Kim Rockhill var fraværende. 
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at indstille, at na
tur stirapporten henlægges, men opfordrer 
naturfredningsforeningen, bylaug, lodse
jere, erhvervsrådet m.v. til at arbejde 
for eksisterende stier og færdselsmulig
heder, her kunne brochuren fra Bramsnæs 
kommune danne udgangspunkt.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Nie
lsen indtager særstandpunkt, idet de ik
ke ønsker naturstirapporten henlagt.



17. Rydning Skuldelev ås,
Tillægsbevilling
Hovedstadsrådet har i 1986 indbetalt et 
beløb, der dækker de samlede udgifter 
ved rydning i både 1986 og 1987.
Til gennemførelse af den rydningsaftale, 
der er indgået med Hovedstadsrådet søges 
følgende tillægsbevillinger,:
konto 203 00 013 06
øvrige tjenesteydelser 60.000 kr.
konto 203 00 015 00
overførte lønninger 20.000 kr.
konto 208 00 085 06
interne indtægter - 20.000 kr.
Teknisk udvalg indstiller til økonomiud
valget, at der ydes følgende tillægsbe
villing :
konto 203 00 013 06 60.000 kr.

" 203 00 015 00 20.000 "
" 208 00 085 06 - 20.000 "

Differencebeløbet på kr. 60.000 finansie
res over kassebeholdningen, som i 1986 
blev tilført Hovedstadsrådets indbeta
ling for både 1986 og 1987.
Der er plads til finansiering indenfor 
det samlede beløb fra Hovedstadsrådet. 
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.

B Y R Å D S M Ø D E
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18. Karlitlofter - Skolevejens børnehave 
Byrådet vedtog den 17.12.86, at sagen 
vedrørende udskiftning/overfladebehand
ling af lofter i Skolevejens børnehave 
skulle sendes til udtalelse i Arbejdstil
synet og hos embedslægen. Disse har i 
skrivelser af 28.01.87 og 04.02.87 sva
ret, at man finder det utilstrækkeligt 
enten at forsegle eller tildække lofter
ne. Det anbefales derimod at udskifte 
lofterne.
Sikkerhedsudvalget tilråder byrådet, at 
karlitlofterne udskiftes som anbefalet 
af såvel Arbejdstilsynet som embedslæ
gen.
Børnehaven ønsker arbejdet udført i uge 
25, da den er lukket i den uge.

Teknisk forvaltning skønner udgifterne 
til nedtagning af karlitlofterne , opsæt
ning af andet loft samt rengøring til 
ialt kr. 150.000.
Overfladebehandling skønnes at kunne ud
føres for kr. 12.000.
Der er ikke afsat beløb til disse udgif
ter på budgettet.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at indstille, at Ar
bejdstilsynet ansøges om tilladelse til 
at vente med udførelse til 1988.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Nie
lsen indtager særstanspunkt, idet de føl
ger sikkerhedsudvalgets indstilling.
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19. Asbestholdige beklædninger i kommunale 
institutioner

Teknisk forvaltning har udarbejdet en 
oversigt over asbestholdigebeklædninger 
i kommunale institutioner.
På grundlag af denne oversigt er der ud
arbejdet dels en vurdering af beklædnin
gernes beskaffenhed, tilstand, m.v., og 
dels en handlingsplan med forslag til 
afhjælpningstidspunkt og med anslåede 
priser på omkostninger for afhjælpnin
gen.
Arbejdstilsynet har med tilsynsrapport 
af 20. januar 1987 påbudt, at børnetand- 
klinikkens asbestlofter udskiftes eller 
indkapsles inden 1. august 1987.
Ifølge handlingsplanen andrager udgifter
ne til afhjælpning af asbestproblemet 
følgende:
1987 kr. 170.500,
1988 - 306.000,-
Specifikation af 1987-beløbet: 
Marbækskolen:

Tandklinik- og skolelægelok. 70.000
Omklædn.- og baderum 100.000

Skuldelev skole:
Depot ved sløjdlokale 500

170.500
Ejendomsudvalget fremsender oversigt og 
vurdering til Arbejdstilsynet via sikker
hedsudvalget.
Sagen sendes til kulturelt udvalg via 
sikkerhedsudvalget med anbefaling af, 
at de afhjælpende foranstaltninger i 
1987 udføres, samt at der til afhjælpende 
foranstaltninger i 1988 afsættes de for-
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Fortsat
nødne beløb på budgettet. 
Sikkerhedsudvalget fremsender oversigt 
og vurdering til Arbejdstilsynet med an
befaling.
Endvidere fremsendes de til kulturelt 
udvalg med anbefaling af, at arbejderne 
udføres som angivet i handlingsplanen. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
For så vidt angår finansieringen henvi
ses til det forhøjede bloktilskud i 1986 
og 1987.
Journal nr. 81.11.03
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at indstille, at Ar
bejdstilsynet ansøges om tilladelse til 
at vente med udførelse til 1988.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen indtager særstandpunkt, idet de føl
ger kulturelt udvalgs indstilling.



B Y R Å D S M Ø D E

20. Forsøgsundervisning i fransk fra 1/8-87
Marbækskolen og Skuldelev skole fremsen
der ansøgning om ændring af undervisning
splanerne for Marbækskolen og Skuldelev 
skole således, at eleverne fra 7. klas
setrin kan tilbydes fransk som 2. frem
medsprog.
Skuldelev skole meddeler, at det er en 
forudsætning for deltagelse, at elevtil
slutningen til såvel tysk som fransk gi
ver basis for ialt 2 hold af rimelig 
størrelse enten 1 fransk- og 1 tyskhold 
eller 2 tyskhold.
Lærerskematimeforbruget vil på denne 
baggrund forblive uændret.
På Marbækskolen vil det p.t. være vanske
ligere at forudsige, om lærerskematime
tallet kan holdes uændret i forbindelse 
med forsøgsordningen, idet skolen har 
tre 7. klasser. Vælger f.eks. kun 10 ele
ver fransk som alternativt fremmedsprog 
ligeligt fordelt fra de tre klasser, vil 
det resterende antal elever i klasserne 
være for stort til dannelsen af kun 2 
tyskhold. Vælger et større antal elever 
derimod fransk, kan antallet af tyskhold 
reduceres til kun 2 og i så fald, vil 
også Marbækskolens lærertimetal kunne 
holdes uændret.
Såfremt et franskhold må dannes ud over 
de 3 tyskhold, vil der være en merudgift 
i 1987 på knapt 9.000 kr. (Udgift på års
basis kr. 21.600). Der er ikke afsat pen
ge hertil på budgettet for 1987, hvorfor 
en godkendelse vil kræve en tillægsbevil
ling.

fortsættes...
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Fortsat
Skolekommissionen anbefaler ansøgningen 
om fransk på 7. - 10. klassetrin på Skul
delev og Marbækskolen, under forudsæt
ning af, at der foretages en fyldestgø
rende information af forældre og elever 
før valget.
Hanne Kyvsgård indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke ønsker at ansøgningen udlø
ser en tillægsbevilling.
Kulturelt udvalg anbefaler skolekommissi
onens indstilling.
Hanne Kyvsgaard og Lise Lotte Due indta
ger særstandpunkt, idet de ikke ønsker 
at ansøgningen udløser en tillægsbevil
ling .
Journal nr. 17.00
Økonomiudvalget har den 13. april 1987 
vedtaget, at sagen fremsendes til byrå
dets afgørelse.
Til byrådets møde undersøges, hvorvidt 
forsøgsundervisningen vil medføre til
lægsbevilling i 1987.

Ledende skoleinspektør oplyser, at fri
sten for elevernes tilmelding er den 1. 
maj, hvorfor antallet af hold endnu er 
uafklaret.
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Samordnet indskoling fra 1/8-87 på alle 
skolerne

uag og ar: Blad nr.3925
Onsdag den 22. april Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Ansøgning om tilladelse til at indføre 
samordnet indskoling fra 1/8-87 på alle 
skolerne.
Ved indførelse fra 1/8 1987 vil udgiften 
beløbe sig til 110.000 kr. (Udgift på 
årsbasis udgør kr. 252.000). Der er ikke 
afsat penge hertil på budgettet for 1987, 
hvorfor en godkendelse vil kræve en til
lægsbevilling.
Skuldelev, Ferslev, Marbækskolens skole
nævn og lærerråd fremsender med anbefa
ling.
Skolekommissionen anbefaler, at samord
net indskoling indføres på alle 3 skoler 
fra 1/8-87.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke ønsker, at ansøgningen ud
løser en tillægsbevilling.
Kulturelt udvalg anbefaler skolekommissi
onens indstilling.
Lise Lotte Due indtager særstandpunkt, 
idet hun først ønsker indskoling indført

____  _________  /ff//7

id& f d i jy&é. ■
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pr. 1/8-88.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke ønsker, at ansøgningen ud
løser en tillægsbevilling.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at indstille, at man 
afventer forslag fra kommunernes Landsfor
ening om omlægning af skolernes økonomi 
for stillingtagen til samordnet indsko
ling.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Nie
lsen indtager særstandpunkt, idet de an
befaler skolekommissionens indstilling.



B Y R Å D S M Ø D E

22. Opsætning af hegn. Ferslev
Byrådet godkendte på møde den 15/10-86 
at opsætte hegn på Ferslev idrætsplads 
umiddelbart efter nytår.
Hegnet er nu opsat, og regning forelig
ger på kr. 18.598,90.
Der søges en tillægsbevilling på 
19.000,- til kontoen, fast ;ejendom, 031 
05 035-09 og finansieres over kassebe
holdningen 801 00 004 09.
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
Økonomiudvalget har på sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at fremsende sagen 
til byrådet med anbefaling.
Journal nr. 18.09.01



B Y R Å D S M Ø D E

Musikskoletakster
Musikskolelederen fremsender forslag til
musikskolens elevbetaling for sæsonen
1987/88.

86/87 87/88
Hold børn 75 kr. 40 kr.
Ene børn 100 - 100 -
Hold voksne 130 - : 80 -
Ene voksne 165 - 165 -
Forskole 65 - 40 -
Hørelære 45 - 40 -
Sammenspil gratis gratis
Sammenspil for elever, de r ikke i forve
jen modtager undervisning På
instrument 65 kr. 40 kr.
Musikalsk legestue ---- 40 -
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
Budgetrammerne skal overholdes.
Journal nr. 20.03.05

Administrationen oplyser, at man ikke 
på nuværende tidspunkt kan vide noget 
om antallet af elever og således ikke 
kan sige noget om indtægtsbeløbets samle 
de størrelse.
Økonomiudvalget har 
april 1987 vedtaget 
87/88:
Hold børn 
Ene børn 
Hold voksne 
Ene voksne 
Forskole 
Hørelære 
Sammenspil

pa sit møde den 13. 
følgende priser for

75.00
100,00
130.00
185.00
65.00
45.00
20.00
fortsættes....



B Y R Å D S M Ø D E

23. Fortsat
Sammenspil for elever, 
der ikke i forvejen 
modtager undervisning 
på instrument 65,00
Musikalsk legestue 40,00
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen indtager særstandpunkt,; idet de 
fastholder kulturelt udvalgs indstil
ling .
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen begærer sagen forelagt byrådet.
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24. Ferslev skole, lokalemæssige forhold
Kulturelt udvalg har påny behandlet for
slag til foldedør mellem grupperum og 
klasseværelse på Ferslev skole.
Ledende skoleinspektør har foranlediget, 
at amtsskolekonsulenten har foretaget en 
undersøgelse, som fremsendes i kopi. 
Samtidig har Mogens Bo Hansen fremsendt 
skrivelse af 28/2-87, hvor han proteste
rer over sagsbehandlingen m.v.
Mogens Bo Hansens skrivelse har været 
sendt til udtalelse hos ledende skolein
spektør, som besvarer denne i brev af 
23/3-87.
På baggrund af ledende skoleinspektørs 
svarskrivelse af 23/3-87 fremsender Mo
gens Bo Hansen nyt brev af 26/3-87, hvor 
han anmoder om oplysninger bl.a. om 
amtsskolekonsulent Lis Andersens inddra
gelse i sagen.
Kulturelt udvalg: Punktet deles i 2:

1. Foldedør
2. Sagsfremstillingen omkring Ferslev 

skoles lokaleproblematik.

uag og ar: Blad nr.
3 9 2 9

Onsdag den 22. april Formandens
initialer:

L987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Ad 1: Forslag fra Mogens Bo Hansen om 
at midterste del på 1. sal af den gamle 
bygning indrettes til lokale jvf. teg
ning af 9/1-85 anbefales.
Pris indhentes samt spørgsmålet om finan
siering undersøges.
Lise Lotte Due indtager særstandpunkt, 
idet hun ønsker at se den økonomiske over
sigt. Hanne Kyvsgaard indtager særstand
punkt, idet hun ønsker at følge Lis An
dersens redegørelse.

fortsættes....
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Ad 2: Kommunaldirektøren retter henven
delse til undervisningsministeriets råd
givende skolebyggetjeneste med henblik 
på at få opstillet et lokaleprogram for 
Ferslev skole. Henvendelsens indhold ud
arbejdes i samarbejde med skolen og le
dende skoleinspektør, således at eksiste
rende skolepolitiske forudsætninger ind
går i henvendelsen.
Journal nr. 82.04
Økonomiudvalget har i sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at indstille:- 
Ad kulturelt udvalgs pkt. 1:
Sagen udsættes til økonomiudvalgsmødet 
i maj måned på borgmesterens forhandling 
med formændene for kulturelt udvalg og 
socialudvalget om disponering af lokaler
ne på 1. sal (over fritidshjemmet).
Ad kulturelt udvalgs pkt. 2: 
Økonomiudvalget tager Lis Andersens rede
gørelse til efterretning.
Ferslev skole opfordres til skemaplanlæg
ning, således at lokaleproblemerne ikke 
opstår.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen indtager særstandpunkt, idet de føl
ger kulturelt udvalgs indstilling 
Svar på skrivelse af 26. marts fra Mogens 
Bo Hansen må foreligge senest til by
rådsmødet.

B Y R Å D S M Ø D E

Fortsat
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Økonomiske konsekvenser af forhandlings
resultat på daginstitutionsområdet
Byrådet vedtog på sit møde den 24. febru
ar forhandlingsresultatet med Pædagogisk 
Kartel vedr. daginstitutionsområdet.
Det blev samtidig vedtaget, at sagen 
skulle fremsendes påny med forslag til 
placering af alternative besparelser sva
rende til 31 timer og tillægsbevilling 
svarende til 15 timer.
Forvaltningens notat vedlagt. Heraf frem
går en specifikation af finansiering af 
udgifterne (31 t/u) fordelt på diverse 
institutioner, ialt kr. 114.000. Restbe
løbet kr. 49.000 (15 t/u) dækkes som ved
taget over kassebeholdningen. 
Socialudvalget anbefaler socialforvalt
ningens oplæg.
Bent Olsen og F. Theill Hansen foreslår 
financiering over de på anlægsbudget 
1987 afsatte midler på kr. 900.000 (DGH) 
til det sociale område.
Bjørn Nielsen og Anni Skov foreslår fi
nanciering over kassebeholdningen.
Hanne Kyvsgaard indtager generelt sær
standpunkt.
Økonomiudvalget vedtog i sit møde den 
13. april 1987, at fremsende socialudval
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling .
Gitte Schønemann, Peter Flensted og Lise 
Lotte Due foreslår finansiering over de 
på anlægsbudgettet 1987 afsatte midler 
på kr. 900.000 (DGH).
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Nie
lsen foreslår finansiering over kassebe
holdningen.

Dnsdag den 22. april
L987

i byrådssalen.

v ag og ar; biaa nr.

3931
Formandens
initialer:

kl. 19.00
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26. Dagplejeformidlingen
Skrivelse fra dagplejeformidlingen med 
opgørelse over forventet behov for til
lægsbevillinger til budget 1987, som føl
ge af det øgede antal indskrevne børn 
i dagplej eordningen.
Tillægsbevillingen på kr. 75.000 forven
tes at dække merudgifter til bl.a. inven
tar, beskæftigelse, bleer, renovation 
og skraldestativer som udgifter til etab
lering af nye dagplejere.
Socialudvalget anbefaler, at der med
deles en tillægsbevilling, således at 
det budgetafsatte beløb pr. barn fasthol
des .
Sagen revurderes i efteråret 1987 for 
at sikre, at det herefter reviderede bud
get er i fuld overensstemmelsde med det 
faktiske antal indskrevne børn i 1987 
- opgjort måned for måned.
Socialudvalget anbefaler, at bevillingen 
financieres over de på anlægsbudget 1987 
afsatte midler på 900.000 (DGH) til det 
sociale område.
Bjørn Nielsen og Anni Skov foreslår fi- 
nanciering over kassebeholdningen. 
Økonomiudvalget vedtog i sit møde den 
13. april 1987 at fremsende socialudval
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling .
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen indtager særstandpunkt, idet de fo
reslår finansiering over kassebeholdnin
gen.

... 3932
Onsdag den 22. april Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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Tillægsbevilling til konto for fotokopie
r ing
I forbindelse med vedtagelse af budget
tet for 1987 blev kontoen for fotokopie
ring reduceret fra kr. 167.000 til kr. 
112.000.
Det blev på byrådets møde den 21. januar 
aftalt, at der skulle nedsættes en ar
bejdsgruppe, der skulle finde frem til 
den standard, som byrådet ønsker med hen
syn til udsendelse af dagsordener og 
mængden af de medfølgende bilag.
Gruppen afholdt møde den 3/3, og man var 
enige om, at kopier af bilag bør udsen
des til fagudvalg, økonomiudvalg og by
råd i hidtidigt omfang, idet der dog bør 
spares mest muligt på kopimængden.
På baggrund heraf må der gives en til
lægsbevilling til kontoen for fotokopie
ring på de manglende kr. 55.000.
Referat af mødet den 3/3 er udsendt til 
byrådets medlemmer den 20/3. 
Økonomiudvalget har i sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget, at sagen fremsendes 
til byrådet med anbefaling.
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Dag og ar: Blad nr.3934
Onsdag den 22. april Formandens : 

initialer: :

L987
kl. 19.00 ;

i byrådssalen.
Oprettelse af beredskabskommission pr. 
1/1 1988
Byrådet har den 20/8 1986 truffet princi
piel beslutning om oprettelse af bered
skabskommission pr. 1/1 1988r og som føl
ge heraf forelægges forslag til ændret 
civilforsvarsvedtægt, brandvedtægt og 
styrelsesvedtægt til godkendelse. 
Beredskabskommissionens oprettelse pr. 
1/1 1988 medfører, at brandkommissionen 
nedlægges pr. samme dato.
Økonomiudvalget har i sit møde den 13. 
april 1987 vedtaget at fremsende sagen 
til byrådet.

( maa4, N A M
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29. Udpegelse af medlem/suppleanter til fæl
lesstyrelsen.
Da formanden for kulturelt udvalg og sko
lekommissionen i Skibby kommune er per
sonsammenfaldende, skal der udpeges 1 
medlem til fællesstyrelsen for skolepsy
kologisk rådgivning. Det fremgår af fæl
lesskabsoverenskomsten, at fællesstyrel
sen skal bestå af 3 medlemmer fra hver 
kommune, nemlig formanden for socialud
valget, kulturelt udvalg og for skolekom
missionen. Samtidig skal udpeges supple
anter for alle 3 medlemmer, da dette ik
ke blev gjort i forbindelse med konstitu
eringen.
Kulturelt udvalg udpeger Birgit Bangshof 
Mortensen som medlem og Mogens Bo Hansen 
som suppleant.
Skolekommissionen har udpeget Inge Niel
sen, Marbæk-Parken 12 som suppleant. 
Socialudvalget har udpeget Lone Ph. 
Nielsen som suppleant.
I forbindelse med dennes orlovsfravær 
har Det konservative Folkeparti udpeget 
Hanne Kyvsgaard i stedet.
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Fastlæggelse af tidspunkter for konfirma
tionsforberedelsen

Dag og år; Blad nr.3936
Dnsdag den 22. april Formandens

initialer:

L987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Ledende skoleinspektør meddeler i skri
velse af 12/2 1987, at der har været af
holdt møde omkring fastlæggelse af tids
punkter for konfirmationsforberedelsen.
På mødet blev aftalt følgende varige ord
ninger: ;
Sognepræst Aage K. Mikkelsen:

Ingen ændringer i forhold til 
tidligere praksis.
Morgentimer kl. 8-10.

Sognepræst Inge Lise Schwaner:
Ingen ændringer i forhold til 
indeværende år.
Morgentimer 8-10.

Provst Knud Tofte:
1 hold om morgenen, kl. 8-10.
1 hold om eftermiddagen kl.
13-15.

Ugedagene aftales mellem præsterne og 
skolernes inspektører år for år.
Den anførte ordning anbefales, idet det 
samtidig indstilles, at ordningen godken
des permanent.
Skolekommissionen: Efter afstemning, 
hvor 4 stemte for 

3 imod
2 undlod at stemme 
2 fraværende

anbefales forslag fra Mogens Bo Hansen 
om, at konfirmationsforberedelsen lægges 
i tidsrummet kl. 13-15.
Lone Frederiksen indtager særstandpunkt, 
idet hun mener, at punktet er fejlbehand
let på kommissionens møde.

f ø d

O aaj?a æ 4
© r~

?J£\

iøLc/  {fa

7 W 7 ~ 7^ "/3 m  %(~æ.



B Y R Å D S M Ø D E

31. Personalereduktionerne på rådhuset
Byrådet vedtog på sit møde den 18. marts 
1987, at der skulle afholdes ny forhand
ling mellem økonomiudvalget og persona
let på rådhuset.
Denne forhandling fandt sted mandag den 
23. marts kl. 17.15.
Økonomiudvalgets flertal anbefaler føl
gende forhandlingsresultat indgået imel
lem A og V og repræsentanter for rådhu
sets personale:
1) Telefonanlæg installeres og ibrugta- 

ges hurtigst muligt efter 1/1 1988 
på baggrund af en personalearbejds
gruppes oplæg og indstilling. (Det 
forudsættes dog, at udgiften afholdes 
i 1988) .

2) Personalefuldmægtig ansættes pr. 1/9 
1987.

3) a) Der ydes garanti for fuld kompensa
tion for arbejdstidsforkortelsen 
pr. 1/9 1988.

b) Der sker ikke nednormering i 1987 
og 1988 på rådhuset.

c) Alle normerede stillinger på råd
huset besættes med uddannet perso^ 
nåle.

4. Erhvervsrådets sekretær timer forbli
ver på rådhuset indtil videre mod en 
opnormering med 10 timer ugentlig pr. 
1/6 1987, som fordeles efter persona
lets ønsker.

To medlemmer af økonomiudvalget , Gitte 
Schønemann og Peter Piensted, indtager 
særstandpunkt, idet de ønsker løn- og 
personalefuldmægtigen ansat pr. 1/1

Uag og ar: Blad nr.3937
Onsdag den 22. april Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

fortsættes....
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Fortsat
1988, og idet de ønsker budget 1987 over
holdt.
Gitte Schønemann og Peter Flensted øn
sker ikke at give garanti for, at der 
ikke kan ske nednormering i 1988, da 
der endnu kun er udlagt foreløbige ram
mer for 1988.
Gitte Schønemann og Peter Flensted øn
sker ikke personalenormeringen hævet med 
10 t/u til sekretærbistand, idet budget 
1987 ønskes overholdt.
Gitte Schønemann og Peter Flensted begæ
rer sagen forelagt byrådet.
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Placering af erhvervsrådets sekretærfunk
tion
Byrådet vedtog på sit møde den 18. marts 
1987, at sagen vedrørende placering af 
erhvervsrådets sekretærfunktion skulle 
indgå i forhandlingen mellem økonomiud
valget og personalet på rådhuset. 
Forhandlingen blev afholdt mandag den 
23. marts kl. 17.15.
Økonomiudvalgets flertal henviser til 
beslutningen under punktet om personale
reduktionerne på rådhuset.
Gitte Schønemann og Peter Flensted henvi
ser til deres særstandpunkt, da de ikke 
ønsker nogen opnormering, men derimod, 
at noget af skrivearbejdet skal udføres 
i henholdsvis bogholderiet + ved den kon
toruddannede i omstillingen.
Gitte Schønemann og Peter Flensted begæ
rer sagen forelagt byrådet.
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1 . Generel orientering om kommunens økono
miske situation



2. Industriområde Hanghøj
Kostpris for små erhvervsparceller

B Y R Å D S M Ø D E
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□ag og ar: Blad nr.394i
Dnsdag den 22, april Formandens

initialer:

1987
kl. 16.45

i byrådssalen.
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3 . Færdiggørelse af Dådyrvej, Hjortehaven

Dag og år: Blad nr.3942
Dnsdag den 22. april Formandens

initialer:

1987
kl. 16.45

i byrådssalen.
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4. Konstituering af afdelingssygeplejerske 
på De gamles Hjem
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5. Konstituering på socialforvaltningen



B Y R Å D S M Ø D E
L U K K E T  M Ø D E

6. Ansøgning om assisterende skolebiblio- 
tekar
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7. Ansættelse af skolebibliotekar og assis
terende skolebibliotekar på Marbækskolen
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8. Ansøgning om afsked ved skolevæsenet

uag og ar: Blad nr.3 9 47 ■
Dnsdag den 22. april Formandens

initialer;

1987
kl. 16.45

i byrådssalen.
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Ansøgning om afsked ved skolevæsenet
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10. Ansøgning om orlov



B Y R Å D S M Ø D E  

L U K K E T  M Ø D E

11. Alkoholbevilling Venslev Kro

uag og ar: Blad nr.3950
Onsdag den 22. april Formandens

initialer:

1987
kl. 16.45

i byrådssalen.
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12. Meddelelser
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F o r l æ n g e l s e  a f  v i l d t r e s e r v a t o r d n i n g e n  
f o r  S e l s ø  Sø - M ø l l e k r o g e n
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. Udtræden som vurderingsmand

Gårdej er Erling Jensen, Degnemosevej 6, 
Ferslev anmoder om fritagelse for hver
vet som vurderingsmand pr. 23. april 
1987 på grund af arbej dspres. 
Valggruppem C og V indstiller Steen 
Hej nfelt, Hammervej 10, Østby som nyt 
medlem.

Uttbut ^
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